
MBU - Rådmandsmøde (Rådmandsmøde)

02-03-2022 09:30 - 11:00

Via Teams

Information:
Deltagere:
Hans van Binsbergen
Helle Bach Lauridsen
Karina Møller
Lisbeth Schmidt Andersen
Martin Østergaard Christensen
Nikolaj Harbjerg
Ole Kiil Jacobsen
Rasmus Ellermann-Aarslev
Stefan Møller Christiansen
Susanne Hammer-Jakobsen
Susanne Holst
Thomas Medom

Pkt. 4: Tid: 30 min. Deltagere: Martha Berdiin, Lisa Balch Frisgaard, Thomas Runge Nørtoft,
Anita Frost, Cecilie Sandkvist Hansen, Julie Kirstine Birch, Gitte Skuldbøl Jørgensen, Anders
Hovmark
Pkt. 5: Tid: 15 min. Deltagere: Martha Berdiin, Martin Klejs Skøtt, Anders Hovmark, Henrik
Larsen og Cecilie Arnoldi
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MBU - Rådmandsmøde (Rådmandsmøde)

22-02-2022 09:15 - 11:30

Via Teams

Information:Deltagere:
Hans van Binsbergen
Helle Bach Lauridsen
Karina Møller
Ole Kiil Jacobsen
Rasmus Ellermann-Aarslev
Stefan Møller Christiansen
Susanne Holst
Thomas Medom

Afbud:
Lisbeth Schmidt Andersen
Martin Østergaard Christensen
Susanne Hammer-Jakobsen

Pkt. 2: Tid: 15 min. Deltagere: Mette Søberg og Christina Højlund
Pkt. 3: Tid: 20 min. Deltagere: Ninna Jakobsen og Tinne Nyby
Pkt. 4: Tid: 15 min. Deltagere: Mette Blicher Folmer og Cecilie Sandkvist Hansen
Pkt. 5: Tid: 15 min. Deltagere: Martha Berdiin, Martin Klejs Skøtt, Louise Heltborg Budde,
Henrik Larsen, Anders Hovmark og Jacob Nørmølle
Pkt. 6: Tid: 10 min.
Pkt. 7: Tid: 20 min. Deltagere: May-Britt Kullberg og Lis Fenger

Punkt 1, Bilag 1: 20220222-Rådmandsmøde.pdf



Indhold
Punkt 1: Godkendelse af referat 1

Beslutning for Punkt 1: Godkendelse af referat 1

Punkt 2: Præsentation af erhvervsplaymaker (OKJ) 1

Beslutning for Punkt 2: Præsentation af erhvervsplaymaker (OKJ) 1

Punkt 3: Indstilling: Introduktionsprogram til udvalget om planlægning og

vækstdagsorden (Planlægning/MØC) 1

Beslutning for Punkt 3: Indstilling: Introduktionsprogram til udvalget om planlægning

og vækstdagsorden (Planlægning/MØC) 1

Punkt 4: Ud- og ombygning af Skovvangskolen (Planlægning/MØC) 2

Beslutning for Punkt 4: Ud- og ombygning af Skovvangskolen (Planlægning/MØC) 2

Punkt 5: Børn og Unge-udvalgets introduktionsseminar (MØC) 3

Beslutning for Punkt 5: Børn og Unge-udvalgets introduktionsseminar (MØC) 3

Punkt 6: Kendte voksne i skolernes vikardækning – forslag om udsættelse af arbejdet

med vikarmodellen (HBL/SMC) 4

Beslutning for Punkt 6: Kendte voksne i skolernes vikardækning – forslag om

udsættelse af arbejdet med vikarmodellen (HBL/SMC) 4

Punkt 7: Godkendelse af den fælles plan til forebyggelse af ensomhed (OKJ) 4

Beslutning for Punkt 7: Godkendelse af den fælles plan til forebyggelse af ensomhed

(OKJ) 4

Punkt 8: Forberedelse til byrådsmødet den 23. februar 2022 5

Beslutning for Punkt 8: Forberedelse til byrådsmødet den 23. februar 2022 5

Punkt 9: Eventuelt 5

Beslutning for Punkt 9: Eventuelt 5

Punkt 1, Bilag 1: 20220222-Rådmandsmøde.pdf



Punkt 1: Godkendelse af referat

Beslutning for Punkt 1: Godkendelse af referat

Referatet blev godkendt

Punkt 2: Præsentation af erhvervsplaymaker (OKJ)

Tid: 15 min. Deltagere: Mette Søberg og Christina Højlund

Beslutning for Punkt 2: Præsentation af
erhvervsplaymaker (OKJ)

Punktet er på dagsorden med henblik på at den nyansatte erhvervsplaymaker bliver
præsenteret på rådmandsmøde. På mødet præsenterer erhvervsplaymaker Christina
Højlund tanker og tiltag for erhvervsplaymakerfunktionen for 2022.

Indstilling om:

1. at præsentationen tages til efterretning.

Mette Søberg og Christina Højlund deltog. CH holdt oplæg. (slides er tilføjet
efterfølgende).

SMC bemærkede, at der er en opmærksomhed på at få knyttet erhvervsplaymakeren og
skoleledernetværket tæt sammen.

Beslutninger:

• Rådmanden kvitterede for et godt oplæg, og tog præsentationen til efterretning.
• OBS på:

◦ At holde erhvervsorganisationerne inde i loopet.
◦ Den gode praktik. De unge skal tage del i arbejdet så meget som muligt.

• Kommunikation
◦ Der skal være en generel nysgerrighed på at få kommunikeret ved flere
lejligheder.

(OKJ følger op)

Punkt 3: Indstilling: Introduktionsprogram til udvalget om
planlægning og vækstdagsorden (Planlægning/MØC)

Tid: 20 min. Deltagere: Ninna Jakobsen og Tinne Nyby

1 / 5

Punkt 1, Bilag 1: 20220222-Rådmandsmøde.pdf



Beslutning for Punkt 3: Indstilling: Introduktionsprogram
til udvalget om planlægning og vækstdagsorden
(Planlægning/MØC)

Kontorchef Anne Marie Due Schmidt har sat punktet på dagsorden med henblik på
stillingtagen til udkast til introduktion af planlægning og vækstdagsorden på Børn og
Unge-udvalgsmøde den 2. marts 2022

Det indstilles:

1. At udkast til baggrundsnotat og slides til introtema om planlægning og
vækstdagsorden godkendes

Ninna Jakobsen og Tinne Nyby deltog.

Beslutninger:

• I oplægget skal det nævnes, at der er kapacitetsudfordringer på specialområdet
(tilføjes på s. 14).
• På slide 15: Tilføjelse: Opmærksomhed på at sikre pasning tættere på børnenes
bolig.
• Pavilloner skal mundtligt nævnes under indeklima.
• Asymmetri i vækstdagsorden skal nævnes mundtligt.
•Med disse bemærkninger godkendte rådmanden materialet.

(MØC følger op)

Punkt 4: Ud- og ombygning af Skovvangskolen
(Planlægning/MØC)

Tid: 15 min. Deltagere: Mette Blicher Folmer og Cecilie Sandkvist Hansen

Beslutning for Punkt 4: Ud- og ombygning af
Skovvangskolen (Planlægning/MØC)

Planlægning har sat forslaget på dagsorden, med henblik på at byrådsindstillingen
drøftes og godkendes på rådmandsmøde forud for behandling på magistrats- og
byrådsmøde.

Indstilling om

1. at rådmanden godkender den vedlagte byrådsindstilling

Mette Blicher Folmer og Cecilie Sandkvist Hansen deltog.

Beslutninger:

• Det skal bekræftes, at Skovvangsskolen er en af de skoler der har størst behov ift.
indeklima.

◦ Det skal stå stærkere i indstillingen, hvis det bliver bekræftes eller så skal vi
bruge færre midler i indstillingen.
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◦ Der skal stå tydeligere, at alle lokaler er udfordret ift. solafskærmning.
•Ændringer af teksten:

◦ Indstillingen skal skrives igennem ift. ordet læring. Skriv fx skolemiljø og
areal.
◦ Side 3, tredjesidste afsnit – Der mangler nogle ord i sætningen: Det fokus
at...
◦ Formuleringen: "Skolen bliver udbygget, renoveret og moderniseret i
respekt for den smukke gamle skole fra 1937…" skal sættes ind i
byrådsindstillinger.
◦ Side 5: Afsnittet nederst skal skrives om. Hvad der ikke er besluttet kan
tages ud.
◦ Tabel på side 8 tages ud.

• Følgende skal indgår i bemærkningerne til rådmanden til magistratsmødet
◦ Klimapulje: Hvad er det konkret midlerne går til?
◦ Historiestikord: Inspiration fra Erik Møller og Arne Jacobsen.
◦ Fritidsdelen: Beskriver hvad der sker med SFO, klub og UUIA
◦ Beskrive hvorfor der er gået lang tid fra den første RULL-bevilling:

• Opmærksomhed på inddragelse af lokalsamfundet bredt set

• Aftalen med Sport og Fritid skal hurtigst muligt afklares (parallelt)

• Rådmanden skal have den reviderede indstillingen til godkendelse i eDoc.

(MØC følger op)

Punkt 5: Børn og Unge-udvalgets introduktionsseminar
(MØC)

Tid: 15 min. Deltagere: Martha Berdiin, Martin Klejs Skøtt, Louise Heltborg Budde, Henrik
Larsen, Anders Hovmark og Jacob Froulund Nørmølle

Beslutning for Punkt 5: Børn og Unge-udvalgets
introduktionsseminar (MØC)

Direktør Martin Østergaard Christensen har sat forslaget på dagsorden, med henblik på
at rådmanden godkender rammen for Børn og Unge-udvalgets kommende
introduktionsseminar, samt de oplæg der er planlagt for dagen. Formålet med seminaret
er overordnet at bidrage til udvalgsmedlemmernes generelle introduktion til Børn og
Unge-området, samt at styrke udvalgets fælles værdigrundlag og sociale relationer –
internt og i relationen til embedsmændene i forvaltningen.

Indstilling om at rådmanden godkender

1. Program for Børn og Unge-udvalgets introduktionsseminar
2. Materialerne til seminaret

Martha Berdiin, Martin Klejs Skøtt, Louise Heltborg Budde, Henrik Larsen, Anders
Hovmark og Jacob Nørmølle deltog.

Beslutninger:
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• Rådmanden godkendte programmet og materialet.

(MØC følger op)

Punkt 6: Kendte voksne i skolernes vikardækning –
forslag om udsættelse af arbejdet med vikarmodellen
(HBL/SMC)

Tid: 10 min.

Beslutning for Punkt 6: Kendte voksne i skolernes
vikardækning – forslag om udsættelse af arbejdet med
vikarmodellen (HBL/SMC)

Forvaltningschef Helle Bach Lauridsen og Børn og Unge chef Stefan Møller Christiansen
har sat punktet på dagsordenen med henblik på, at rådmanden tager stilling til det videre
forløb for skolernes arbejde med vikarmodellen, som har til hensigt at sikre flere kendte
voksne i skolernes vikardækning.

Indstilling om, at rådmanden:

1. Godkender forslaget om at udskyde skolernes arbejde med vikarmodellen.

SMC præsenterede indstillingen.

Beslutninger:

• Rådmanden tiltrådte indstillingen. Det er vigtigt at vi står på, at det ikke er en
aflysning.
• Kommunikation til skoler og faglige organisationer.

(SMC følger op)

Punkt 7: Godkendelse af den fælles plan til forebyggelse
af ensomhed (OKJ)

Tid: 20 min. Deltagere: May-Britt Kullberg og Lis Fenger

Beslutning for Punkt 7: Godkendelse af den fælles plan til
forebyggelse af ensomhed (OKJ)

Forvaltnings Ole Kiil Jacobsen har sat forslaget på dagsorden, med henblik på en fælles
drøftelse og godkendelse af strategien inden den behandles i byrådet. Planen har været
drøftet i både udvalg og i byrådet, hvor politikerne kom med input til strategien.

Indstilling om, at rådmanden:
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1. Godkender og dermed tilkendegiver at ville underskrive Byrådsindstillingen
indeholdende Den fælles strategi for forebyggelse af ensomhed.

May-Britt Kullberg og Lis Fenger deltog.

Beslutninger:

• Rådmanden godkendte indstillingen og er dermed underskriver af indstillingen.
• Følgende skal indgå i bemærkninger til magistratsmødet:

◦ Opmærksomhed på behovet for konkrete handlinger.
◦ Mest mulig kobling til det vi gør i forvejen.

(OKJ følger op)

Punkt 8: Forberedelse til byrådsmødet den 23. februar
2022

Beslutning for Punkt 8: Forberedelse til byrådsmødet den
23. februar 2022

Ingen bemærkninger.

Punkt 9: Eventuelt

Beslutning for Punkt 9: Eventuelt

HBL orienterede om, at 19 administrative medarbejdere har været udlånt til dagtilbud og
skoler.
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